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SKUPTINA CRNE GORE
PREDSJEDNIK SKUPTINE

g-din Ranko Krivokapie

Obavje gtavam Vas da de na osnovu 61ana 187 stay 4 Poslovnika Skup gtine, pitanje predsjedniku
Vlade, na gestoj-posebnoj sjednici drugog redovnog (jesenjeg) zasijedanja u 2014. godini,
zakazanoj za 26. novembar 2014. godine, postaviti ovla geeni predstavnik Kluba poslanika
Socijaldemokrtske partije, poslanik Izet Braila.

Podgorica, 23.11.2014. godine

Predsjednik Kluba poslanika SDP

Borislav Banovie
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Skupgtina Crne Gore

Predsjedniku Skupgtine
VLADA CRNE GORE

Premijcru Milu Dukanovieu

Pogtovani gospodine Dukanovieu,

U skladu sa elanom 187 Poslovnika Skupgtine Crne Gore, postavljam Vam sljedeee pitanje:

Koje	 mjere	 Vlada	 planira	 na	 obnovi	 i	 rekonstrukciji	 skijali gta	 na
sjeveru dtlave ,te da ii je Vlada bud2etom za 2015. godinu planirala sredstva za obnovu
izgradnju novih skijali gta prije svega u op gtinama Ro2aje, Berane, Pla y u kojima je zimski
turizam bio veoma razvijen do devedesetih godina i einio znaeajnu osnovu u razvoju tih opkina?

Obrazloienje:

Veo dui niz godiina Vlada bezuspje gno poku gava kroz eitavi niz mjera ub1aiti regionalne
razlike u razvoju.

Na2alost, uprkos brojnim mjerama ovaj problem dilave je i danas aktuelan. Umjesto smanjenja
regionalnih razlika one su se produbile iii su poprimile nove oblike. Formirane su brojne
institucije, fondovi, djelovi ministarstava sa ovim ciljem all konkretnih rezultata do danas nema.
I dalje imamo siromagtvo, nezaposlenost, i napu gtanje ovih podrueja.

Investicioni razvojni fond, egalizacioni fond kao zasebne institucije, te brojna razna tijela u skoro
svim ministarstvima su se e'itavi niz godina bavili ovhn pitanjem. Ovakav pristup "da se svi po
malo bave" ovim problemom je oeigledno ostao bez uspjeha, uprkos nesumnjivim nastojanjima
Vlade i ne malim utrogenim sredstvima. Iz ovih razloga je potrebno promijeniti pristup
rjegavanju ovog problema.

Molim da mi odgovor dostavitc i u pisanoj formi.

Izet Bralie, poslanik
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Broj: 01 - 7191	 Podgorica, 24. decembar 2014. godine

SKUPTINA CRNE GORE
Gospodin Ranko KRIVOKAPIC, predsjednik

Peftovani predsjedniee Parlamenta,

r,kladu sa stavom 7 elana 187 Poslovnika Skup gtine Crne Gore u prilogu
Ciostavija in pisane odgovore na poslanreka pitanja, postavljena tokom Premijerskog
saa odrianog 26. novembra 2014. godine.

S pogtovanjem,

r
\lo ii1JKANO3C



2. Izet BRALlt

POSLANItKO PITAME

Koje mjere Vlada planira na obnovi i rekonstrukciji skijaligta na sjeveru driave, te da H je
Vlada budietom za 2015. godinu planirala sredstva za obnovu iii izgradnju novih skijali§ta
prije svega u opgtinama Roiaje, Berane, Play u kojima je zimski turizam bio veoma
razvijen do devedesetih godina i tinio znatajnu osnovu u razvoju tih op§tina?

Obrazloienje

Vee dui niz godina Vlada bezuspje gno pokugava kroz eitavi niz mjera ub1aiti regionalne razlike
u razvoju.

NaZalost, uprkos brojnim mjerama ovaj problem driave je i danas aktuelan. Umjesto smanjenja
regionalnih razlika one su se produbile ill su poprimile nove oblike. Formirane su brojne
institucije, fondovi, djelovi ministarstava sa ovim ciljem ali konkretnih rezultata do danas nema. I
dalje imamo siroma gtvo, nezaposlenost, i napu gtanje ovih podrueja.

Investiciono razvojni fond, egalizacioni fond kao zasebne institucije, te brojna razna tijela u skoro
svim ministarstvima su se eitavi niz godina bavili ovim pitanjem. Ovakav pristup „da se svi po
malo have" ovim problemom je oeiegldno ostao bez uspjeha, uprkos nesumnjivim nastojanjima
Vlade i ne malim utrogenim sredstvima. Iz ovih razloga je potrebno promijeniti pristup
rjegavanju ovog problema.



ODGOVOR

Pogtovani poslaniee

Strategijom razvoja turizma u Crnoj Gori do 2020. godine, akcenat je stavljen na sjeverni region
polazeei, izmedu ostalog, i od studije "Program razvoja planinskog turizma u Crnoj Gori"

koja je uradena u saradnji sa Malunarodnim institutom za turizam iz Ljubljane.

Potencirajuei vaThost ravnomjernog regionalnog razvoja, Vlada Crne Gore je za jedan od
prioriteta odredila razvoj zimskih centara i, u skladu sa tim, posljednjih godina, stvorila vie
neophodnih pretpostavki.

Prostorni plan posebne namjene za Bjelasicu i Komove (za eiju izradu je Vlada izdvojila 1.050.000
eura) definisao je nekoliko lokaliteta koji mogu biti glavni induktori turistiekog razvoja
pomenutog podrueja i definisao ih kao nove "green field" projekte izgradnje savremenih trfflno-
orjentisanih planinskih centara - ski rizorta i to: 2arski, Kola gin 1600, Torine, Jelovica, Cmiljaea,
Komovi. Takode, stvorene su planske prepostavke za razvoj ski rizorta na lokacijama u
Andrijevici, Mojkovcu, Pljevljima, tri lokacije na 2abljaku i vie lokacija na Hajli (Raaje) i Visitoru
(Play). Prostorni plan posebne namjene za Durmitorsko podrueje (za eiju je izradu Vlada izdvojila
950.000 eura), sa ciljem unapredenja postojeeih i stvaranja uslova za razvoj novih kapaciteta je u
zavrgnoj fazi, i oeekuje se da prijedlog ovog plana Vlada utvrdi narednog mjeseca, nakon eega ee
biti poslat SkupKtini na usvajanje. Takode, sa ciljem stvaranja uslova za razvoj potencijala
Prokletija, pred raspisivanjem smo javnog tendera za izradu prostornog Plana posebne namjene
(procijenjena vrijednost izrade ovog Plana, za koji ee sredstva odvojiti Vlada, je oko 400.000
eura).

Prostorno urbanistiekim planom Op§tine Play dvije lokacije su namijenjene turistiekoj
valorizaciji planine Visitor i zona Murino - Velika - Cakor. Trii gnom i demografskom projekcijom
kroz PUP Play, predvideno je da investicije u nove smje gtajne kapacitete iznose oko 103 miliona
eura (68 miliona za izgradnju novih smje gtajnih kapaciteta, 15 miliona eura za izgradnju i
uredenje skijaligta, 10 miliona eura u realizaciji raznih turistiekih programa, i 10 miliona eura za
marketing i kadrove).

Intenzivne aktivnosti na razvoju potencijala regiona Bjelasice i Komova, otpoeele su
raspisivanjem tendera za valorizaciju lokaliteta „Kola gin 1600" sa rokom za dostavu tenderske
dokumentacije do 30. januara 2015. godine. Ovaj lokalitet je definisan kao odgovarajuei za
izgradnju ski centra, a ukupna vrijednost smje gtajnih kapaciteta naselja, bez iieare i prate&
skijagke infrastrukture, procijenjena je na cca. 70 miliona eura.

Lokalitet „Cmiljaea" u Bijelom Polju definisan je takode kao prioritetan i odgovarajuei za
izgradnju ski centra. Na skijali gtu je predvidena izgradnja tn ièare, skijagkih staza i dva yjegtaela



jezera, ukupne procijenjene vrijednosti smjekajnih kapaciteta, bez ièare i prate& skijagke
infrastrukture, oko 47 miliona eura.

Za valorizaciju ovih prostora, pored planskih, neophodno je stvoriti i infrastrukturne
pretpostavke. Mao infrastrukturni prioritet za kvalitetnu valorizaciju prostora Bjelasice, izdvaja
se rekonstrukcija puta od Berana do Kola gina. Radovi na rekonstrukciji dionice od Berana do
Lubnice u dthni od 10km sa ugovorenom vrijednatu od 4.895.057,07 eura su u toku, i
oeekujemo njihov zavr getak u prvoj polovini naredne godine. Nakon toga, uslijediee i
rekonstrukcija drugog dijela puta, od Lubnica do jezerina. Dionica je ukupne duline od cca 15 km
i na njoj se nalazi tunel duiine cca 2,9 km na lokalitetu „Klisura". Procijenjena vrijednost radova
na rekonstrukciji i izgradnji ove dionice je cca 25 miliona eura. Ovaj projekat finansiraee se iz
sredstava kredita Evropske banke za obnovu i razvoj, eija je prva tran ga na iznosu od 5 miliona
eura potpisana u 2013. godini, dok ee druga tran ga u iznosu od 20 miliona eura biti potpisana po
zavrgetku projektne dokumentacije.

Investicioni elaborati koje je pripremilo Ministarstvo odthvog razvoja i turizma u saradnji sa
Direkcijom javnih radova za pomenuta dva lokaliteta na Bjelasici („Kolagin 1600" i „Cmiljaea")
pokazuju da je neophodno izdvojiti cca. 40 miliona eura za realizaciju ostalih infrastrukturnih
pretpostavki, kao i ileare i prateee skija§ke infrastrukture. Imajuei u vidu da se radi o znaeajnim
sredstvima, namjera Vlade Crne Gore je da ih u periodu od 2015-2019. godine predvidi i izdvoji iz
Kapitalnog bud'Zeta i na taj naein ueini ova dva lokaliteta privlaenijim za potencijalne investitore.
U toku su opseZne aktivnosti, a dinamika i vrste radova biee precizirani Kapitalnim bud2etima u
periodu od 2015-2019. godine. Prijedlogom kapitalnog budleta za 2015. godinu odredena su
sredstva za unapredenje turistieke ponude na sjeveru, u iznosu od 8,1 milion eura.

Takode, uzimajuei u obzir nesumnjiv potencijal, kao i tradiciju regionalnog skijalika Savin kuk,
Vlada Crne Gore je intenzivirala aktivnosti na valorizaciji ovog lokaliteta, kojim upravlja
Investiciono razvojni fond i donijela odluku da do pronalaska strategkog partnera i dodatna
sredstva u radove na pobolj ganju skijaKke infrastrukture. Kapitalnim buclietom za 2014. godinu
opredijeljena su sredstva u ukupnom iznosu od 800.000 € za navedene aktivnosti. Oeekuje se da
ee radovi na skijaliku biti realizovani do poeetka zimske turistieke sezone 2014/2015. i da ee
skijali gte "Savin kuk I" biti stavljeno u funkciju u punom kapacitetu. Pored toga, IRF je opredijelio
sredstva u iznosu od 3 miliona eura za dalje unapredenje ovog skijalika.

U cilju diverzifikacije turistieke ponude, rasta zaposlenosti i kreiranja benefita za lokalnu
zajednicu, Ministarstvo odrZivog razvoja i turizma je u sezoni 2012/2013. sa opkinama Bijelo
Polje, Berane, Andrijevica i uz podr gku Opkine Budva, potpisalo Memorandum o saradnji za
stavljanje u funkciju Ski centra „Lokve". Ukoliko bude inicijative i ove godine, oeekuje se da te
skijalike "Lokve" biti dato u zakup i stavljeno u funkciju u narednoj sezoni.

Poesetkom 2014. godine sredstvima iz buaeta Ministarstva odthvog razvoja i turizma nabavljeni
su bebi ski-liftovi za opkine Mojkovac i BijeIo Polje.



Svjesni einjenice da su za razvoj postojeeih i budueih skijali gta neophodni i odgovarajuti hotelski
kapaciteti, Vlada Crne Gore pa2ljivo razmatra moguanost vraeanja u funkciju postojeeih
kapaciteta na sjeveru, koji na±alost trenutno ne rade. U Beranama su to (hoteli "Berane" i
"Lokve"; Play - hotel "Plavsko jezero"; Roiaje - hotel "Raaje" i motel "Turjak".

Va'Zno je napomenuti i da u cilju podr gke ski centrima, Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o
akcizama, defini ge da kupci mineralnih ulja, koja se koriste za upotrebu mehanizacije koja
za odr'Zavanje ski staza i parkinga na skijali gtima, imaju pravo na povrataj cjelokupne akcize.

Predlogom tektite budletske rezerve za 2015. g. planirano je i pola miliona eura kao podsticaj
novom zapo gljavanju na sjeveru, u formi subvencija.

Na kraju, bitno je ukazati i na potrebu za inicijativno geu predstavnika op gtina sjevernog regiona,
koja ee se prije svega ogledati kroz dostavljanje detaljnih analiza i projektne dokumentacije.
Takvih ideja u prethodnom periodu nije bib o dovoljno. Sve kvalitetno pripremljene inicijative
spremni smo da razmotrimo, i zavisno od kvaliteta dokumentacije i rezultata provjerene trine
odriivosti, podrZimo na odgovarajuei naein.
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